
Mijn ervaring (2 zonen die op het Speciaal Onderwijs heben gezeten en nu met een rugzak 

naar het regulier vo gaan) is positief.

Ik ben van mening dat er niet zozeer meer gelabeld wordt (onrespectvol woord trouwens!), 

maar wel dat er beter en sneller gediagnosticeerd wordt. Dit omdat de medische kennis 

hierin toeneemt (Asper bv wordt pas sinds 1984 diagnosticeerd!).

Vele kinderen kunnen in de huidige vorm van het reguliere onderwijs niet mee komen omdat 

er teveel prikkels, te grote klassen en te weinig expertise is mbt hun handicap. Dit uit zich 

dan vaak of door gedragsproblemen (waar alle andere leerlingen last van hebben, waar de 

betreffende leerling een slechte naam door krijgt) of door schooluitval (niet meer naar school 

durven).

Mijn zonen zijn naar het speciaal onderwijs gegaan en hebben daar zowel binnen school als 

buitenschools (AWBZ behandeling, dus geen onderwijsgeld!) geleerd om met hun handicap 

om te gaan én tegelijkertijd volwaardig onderwijs te volgen.

Dit resulteerde uiteindelijk in de mogelijkheid voor beiden om in de 2e klas vo over te stappen 

naar het reguliere onderwijs. Zo'n stap is groot en eng, maar met de gelden uit het rugzakje 

zijn zij goed begeleidt en worden zij nog steeds goed begeleidt, want hun handicap blijft 

natuurlijk en zij hebben meer begeleiding nodig dan een reguliere leerling (planning, sociale 

interactie, etc). Het rugzakje wordt ook ingezet om goede zorgprotocollen te maken waarmee 

alle docenten de nodige kennis en handvatten krijgen om hen te stimuleren en te 

onderwijzen (bij een autist moet de vraagstelling bv niet anders uitlegbaar zijn en kan een 

grapje heel serieus genomen worden en dus kwetsend zijn). Bovendien vraagt het in de 

huidige situatie al veel extra inzet van de ouders (planning, sociale kwesties, huiswerk, etc). 

Wanneer het rugzakje wegvalt zou dit inhouden dat ik mijn werk zou moeten stoppen om 

beide zonen niet alleen thuis maar ook op school deze begeleiding te geven.

De best haalbare manier om minder geld kwijt te zijn voor goed onderwijs aan zowel 

zorgleerlingen als aan alle leerlingen is NIET bezuinigen! Het huidige systeem is reeds 

kostenbesparend (want zodra het kan gaan leerlingen van het s(v)o terug naar het regulier 

onderwijs. Er is veel minder schooluitval door zorgleerlingen dan een aantal jaar geleden. 

Deze zorgleerlingen krijgen nu wél een opleiding, waardoor hun kansen op de arbeidsmarkt 

sterk vergroot worden. Het SVO is zelfs sterker gericht op arbeidstoeleiding dan het reguliere 

vo.

Ook zou het kostenbesparend zijn voor het onderwijs wanneer de AWBZ budgetten voor 

jeugdigen met een handicap niet gekort zouden worden (zoals nu het geval is), de kinderen 

dus minder en minder goede begeleiding krijgen en dus minder goed functioneren in de klas.

Deze kostenbesparingen zijn op de lange termijn en niet direct merkbaar. Tevens zijn ze niet 

(direct) voelbaar op het onderwijsbudget, maar uiteindelijk dus wel en dan ook voor de 

gelden van AWBZ, Bijstand, WIA, etc.  En niet te vergeten de meerwaarde voor de kwaliteit 

van leven van deze jeugdigen!



Ik ben bereid mijn reactie toe te lichten. U kunt mij bereiken via e-mail: s.voet@quicknet.nl 

met vriendelijke groet,

Saïda Voet


